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Vänsterpartiet i Växjö kommun presenterar:

Vad hände i kommunfullmäktige 20/10? 

Blå-grön nedskärning 
på offentlig konst
Riktlinjer för hur Växjö kommun arbetar med 
konstnärlig utsmyckning vid ny-, och ombygg-
nation var uppe för beslut och den blå-gröna ma-
joriteten förespråkar en förändring som innebär 
att konstbegreppet omtolkas och att budgeten för 
konst vid större byggprojekt (som t.ex. kommun-
hus eller simhallar) blir mindre än tidigare. 

Vänsterpartiet har från början varit emot denna 
försämring, från början sprungen ur ett effek-
tiviseringskrav i förra årets budgetförslag från 
blå-gröna och som innebär att konstnärer kom-
mer bli tvungna att arbeta med mindre frihet i sin 
yrkesroll. 

I de tidigare riktlinjerna går att läsa att ”konsten 
har i första hand som funktion att vara just konst” 
medan det i de nya står att konstnärlig utsmyck-
ning även omfattar t.ex. lekmiljöer, armaturer, 
belysning, räcken och sittmiljöer. 

- Det är inte konst på 
konstnärens villkor utan 
blir en anpassning, sa 
Maria Garmer (V) 
som yrkade på att de 
gamla riktlinjerna skulle 
behållas oförändrade, 
ett yrkande som endast 
Vänsterpartiets fem 
ledamöter ställde sig 
bakom. 

- Jag är rädd att de lokala konstnärernas skylt-
fönster kommer försvinna totalt, fyllde Håkan 
Frizén (V) i.

Delade turer kvar i omsorgen
- Tror du arbetsformen delade turer under-
lättar rekryteringen? Martina Forsberg (S) 
ställde frågor till Ulf Hedin (M), ordförande 
i omsorgsnämnden om arbetsformen där en 
arbetar i två pass, oftast morgon och kväll, 
med obetald ”ledighet” däremellan. Det 
är främst inom vård, omsorg, handel och 
transport som detta högst slitsamma system 
används.

Av Hedins svar framgår att ca 950 personer 
inom omsorgen är berörda, att antalet ligger 
stilla år från år och att ändra detta troligen 
skulle kosta 100 miljoner kr.

- I Kalmar kommun som är på väg att 
avskaffa delade turer beräknas det kosta 
6 miljoner, upplyste Forsberg.

- Som vanligt när det 
handlar om   
villkoren i kvinno-
dominerade yrken, 
så är det fruktansvärt 
dyrt, vad summan 
än är; alldeles för 
dyrt. Men vad kostar 
sjukskrivningar? Vad 
kostar det att ringa in 
vikarier? Vad kostar 

          Vilken kvalitet 
blir det av ett rent 
medeltida system?

“



personalbrist för omsorgstagarna? Vilken 
kvalitet blir det av ett rent medeltida system? 
Så avslutade Carin Högstedt (V) en avslö-
jande diskussion. Viljan från de styrande att 
förändra är svag.

Jämlik barndom – 
långt borta
”Främja goda uppväxtvillkor för alla 
barn”, ”verka för att minska ekonomisk och 
social utsatthet” är ett par mål i kommunens 
hållbarhetsprogram. För att komma när-
mare målen och minska barnfattigdomen 
hade Malin Lauber (S) och Julia Berg (S) 
motionerat om att anta en nollvision mot 
barnfattigdom samt en handlingsplan.

Barnen var också i centrum för Elisabet 
Flennemos (V) motion om att utse barn-
rättsombud på kommunens arbetsplatser. 
De ska vara ambassadörer för barnperspek-
tivet och se till att det alltid är med, i den 
vardagliga verkligheten såväl som i beslut. 
Allt för att underlätta införandet av Barnkon-
ventionen som lag.

Båda motionerna bemöttes av kaskader av 
hur förnämligt kommunen redan arbetar med 
allt för jämlikhet och barnrätt. 

- Det ligger redan i vårt DNA menar Ricardo 
Chavez (KD), och avfärdar på den vägen 

att något ytterligare behöver göras trots att 
det finns barn i Växjö som lever i fattig-
dom.

Kommunnytts kommentar: Högmod brukar 
gå före fall.

Nej till utlysning av 
klimatnödläge
Frågan om att utlysa klimatnödläge i Växjö 
kommun har varit uppe i fullmäktige tidi-
gare, redan för ett drygt år sedan yrkade 
Vänsterpartiet bifall till ett medborgar-
förslag och nu var det dags igen. 

Ett välformulerat medborgarförslag samt 
en motion från Malin Lauber (S) tog upp 
ämnet och diskussionen påminde starkt om 
den på ämnet barnfattigdom. Hållbarhets-
utskottets ordförande Magnus P Wåhlin 
(MP) tyckte att handling var viktigare än 
ord och att Växjö kommun ska ”fortsätta 
leda världen”. 

Stora ord som ringer lite falskt när man inte 
kan bifalla ett medborgarförslag som endast 
uttalar något självklart, att vi befinner oss i 
ett klimatnödläge. Wåhlin ställer sig i stäl-
let bakom majoritetens formulering om att 
”klimatet befinner sig i ett nödläge”. 



Ord kan vara 
viktiga ibland, sa 
Björn Kleinhenz 
(V). Ett uttryck 
som ”klimat-
nödläge” används 
av miljörörelsen, 
kanske den största 
folkrörelse vi sett 
i modern tid. Att 
ställa sig bakom 
deras formule-
ringar är att stötta 

dem i deras gärning och det borde vara helt 
självklart att Växjö kommun är stöttande i 
denna fråga. 

Kommunalrådens 
löner under lupp
Johnny Werlöv (V) och Björn Kleinhenz 
(V) hade lämnat in en motion med förslaget att 
sänka lönerna för de högst betalda poli-
tikerna i Växjö kommun. En fråga värd att 
diskutera kan en tycka, det ekonomiska 
läget är ansträngt och besparingar behöver 
göras. 

För snart ett år sedan beslutade kommunful-
lmäktige att partistödet skulle förbli oförän-
drat och inte räknas upp som tidigare år. 
Partistödet är det stöd de politiska partierna 
får för att kunna bedriva det demokratiska 
fotarbetet, fortbilda och kommunicera med 
medborgarna. 

Om vi kan spara på partistöd kan vi också 
spara pengar på att sänka heltidspolitikers 
löner som i Växjö kommun är väldigt höga. 
Kommunstyrelsens ordförande till exempel 
har ett arvode på 125% av vad en riksdags-
ledamot tjänar, 85 500 kronor per månad.

Den föreslagna besparingen skulle inbringa 
drygt en halv miljon till kommunkassan 
men samtliga partier förutom V röstade 
emot. 

- Vi har under senaste åren behövt spara på 
stort och smått, då är det en bra signal om 
även yrkespolitiker är med och bidrar, sa 
Johnny Werlöv vars yrkande röstades emot 
av samtliga i lokalen som inte tillhörde det 
egna partiet. 

Bussfil på Sandsbro-
vägen och Linnégatan 
Tekniska nämnden hade begärt godkän-
nande av kommunfullmäktige om att få 
bygga ett kollektivtrafikfält på Sandsbrovä-
gen och Linnégatan, en investering på 34,5 
miljoner kronor där Växjö kommun står för 
20 av dem och staten 14,5. 

Ärendet skapade en del debatt, främst mellan 
MP och S, men Johnny Werlöv (V) gick 
upp i talarstolen och menade att även om de 
tidigare bussfilerna i staden varit framgångs-
rika genom att korta restiderna och öka 
antalet resande var denna investering fel i 
tiden. 

Tekniska 
nämnden har 
en ansträngd 
ekonomi och 
har tvingats till 
ett sparpaket 
för att klara 
årets budget. 
Det var till 
och med så 
illa att man 
planerade att 
sluta sopsalta 

cykelbanorna och spara in på snöröjningen, 
tack och lov lyftes de besparingarna bort av 
kommunstyrelsen. 

I det läget kan man inte prioritera en bussfil 
om det riskerar att man inte har råd att hålla 
cykelvägarna säkra om vintern så att folk i 
stan väljer bilen framför cykeln.

Majoriteten höll inte med och förslaget gick 
igenom.



Mina (V)änner
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Namn: Björn Kleinhenz
Ålder: 39 år
Bor: På landet utanför Braås.
Gör: Jobbar som producent på Musik i Syd och är 
politiskt aktiv.
Favoritmat: Vegetariskt, gärna meze eller en riktigt god 
pasta.
Favoritfilm: Gillar Wim Wenders och tyckte Parasit var helt 
fantastisk!
Favoritartister: Gillian Welch, Cult of Luna, Courtney 
Marie Andrews, Theolonius Monk, Sandri Perri. 
Favoritförfattare: Just nu Michel Houellebecq, Rachel 
Cusk, Emma Cline och alltid Sture Dahlström!
Gör helst en ledig dag: Läser och snickrar på huset.
Utan detta klarar jag mig inte: Snus och snooker.

Dold talang: Jag har ett läskigt bra minne när det gäller låttexter.
Förtroendeuppdrag: Ledamot kommunfullmäktige och utbildningsnämnden.
Viktig fråga för mig att driva: Allas rätt till en bra utbildning och en jämlik start i livet.
Just nu tänker jag mycket på: Hur det ska gå med LAS och vilka konsekvenser det kommer få i 
ett längre perspektiv.
I Växjö kommun behövs vänsterpolitik för att: Välfärden måste prioriteras, alldeles särskilt i en 
kommun där privatiseringsivern gått alldeles för långt.

Namn: Karolina Allgulin 
Ålder: 34
Bor: Växjö 
Gör: Studerar på universitetet 
Favoritmat: Vegansk tacopaj
Favoritserie: The Shack just nu
Favoritartist: Sinach
Favoritförfattare: Just nu Lucinda Riley 
Gör helst en ledig dag: Målar
Utan detta klarar jag mig inte: Familjen
Dold talang: Är rätt grym på att stå på huvudet!
Förtroendeuppdrag: Ersättare i tekniska nämnden 
Viktig fråga för mig att driva: Motverka klyftor 
mellan människor, alla ska få vara med.

Just nu tänker jag mycket på: Motverka klyftor mellan människor, motverka klimatföränd-
ringar, hävda människovärdet.
I Växjö kommun behövs vänsterpolitik för att: Motverka utförsäljning av kommunal 
verksamhet/egendom, vi är starkare tillsammans!


